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Protokół Nr 31/2023 

z posiedzenia komisji samorządowej odbytego w dniu 23 marca 2023 r. 

 

 Posiedzenie komisji otworzyła przewodnicząca komisji Renata Błaszczyk                                    

i przewodniczyła posiedzeniu. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z załączoną listą obecności  

do niniejszego protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu komisji udział wzięli: Burmistrz Miasta i Gminy Stanisław Strąk  

i Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy Pani Kamila 

Jurek. 

Porządek posiedzenia: 

1. Wydanie opinii do projektów uchwał w sprawie:  

a. przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pierzchnica, 

b. określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca  ubiegający się o 

uzyskanie zezwolenia w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 

osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości ciekłych na terenie Gminy Pierzchnica, 

c. zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie Gminy Pierzchnica, 

d. zmiany uchwały Nr XIV/39/2016 z dnia 13 czerwca 2016r.  w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania  tych odpadów, 

e. zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu, 

f. określenia przystanków oraz zasad korzystania przez przewoźników z przystanków 

komunikacyjnych zlokalizowanych na terenie Gminy Pierzchnica. 

2. Zaopiniowanie sprawozdania z funkcjonowania Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Pierzchnicy za 2022 r. 

3. Sprawy różne. 

 

Ad 1.a)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji temat projektu uchwały w sprawie  

            przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pierzchnica. Poprosiła Burmistrza o zabranie głosu w 

tej sprawie, bo nie ma w tym temacie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że w porządku obrad jest ten punkt natomiast nie przekazano 

programu ponieważ jest w uzgodnieniach u Powiatowego Lekarza Weterynarii i wczoraj 

wpłynęła negatywna opinia. Pracownik ma się skontaktować w tej sprawie uzgodnić co 

poprawić i żeby jeszcze przed sesją ten program był. Generalnie program jest podobny co był 

w ubiegłych latach jedynie będą rozszerzone zapisy odnośnie zajmowania się kotami wolno 

żyjącymi. Na dzień dzisiejszy jest nie uzgodniony program z Powiatowym Lekarzem 

Weterynarii. Jeśli nie uda się do poniedziałku uzgodnić regulaminu to złoży wniosek na sesji  

o zdjęcie tego punktu z porządku obrad sesji. Powiedział, że można przedyskutować ten temat 

na komisji pomimo, że nie ma regulaminu. 
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 Przewodnicząca komisji powiedziała, że zasadnym byłoby żeby rozważyć 

wprowadzenie do regulaminu dopłaty do sterylizacji psów. W gminie Morawica jest taka 

dopłata do sterylizacji psów. 

W dyskusji w temacie bezdomności psów wskazywano, że nie stanowią problemu psy, które 

są z terenu gminy tylko psy, które są podrzucane z poza terenu gminy.  

 Burmistrz powiedział, że w jego ocenie pozytywnym zjawiskiem jest to, że zmieniło się 

podejście mieszkańców, społeczeństwa do ochrony zwierząt. Mało się spotyka już uwiązanych 

psów, tylko są psy w kojcach. Wrażliwość ludzi się zmienia w stosunku do zwierząt. 

 

Ad 1.b)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

           określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia  w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 

Pierzchnica i przedstawiła brzmienie projektu uchwały. Poprosiła Burmistrza o omówienie 

projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że zgodnie z treścią uzasadnienia zmieniła się ustawa  

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach i w związku z tym zachodzi konieczność 

dostosowania katalogu wymogów jakie powinien spełniać przedsiębiorca, który chce ubiegać 

się o zezwolenie na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników  

bezodpływowych  lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Wcześniejsze wymagania były określone w uchwale z 2009r. i upływ czasu spowodował 

konieczność dostosowania zapisów uchwały do zmienionej ustawy. W uchwale zawarte są  

wymagania, które nakłada ustawa. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia  w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 

Pierzchnica w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za 

wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 7 członków komisji i za było  

7 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

określenia wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia  w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 

przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 

Pierzchnica. 

 

Ad 1.c)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

             zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Pierzchnica i przedstawiła brzmienie projektu uchwały. Poprosiła Burmistrza 

o omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że proponowane zmiany w regulaminie utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Pierzchnica wynikają ze zmienionej ustawy o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach. Zgodnie z zapisami ustawy wprowadza się zapis, że szamba 
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muszą być co najmniej raz na pół roku opróżniane. Powinny być opróżniane jak się napełni ale 

nie rzadziej jak raz na pół roku. Natomiast jeśli chodzi o oczyszczalnie przydomowe nie 

rzadziej niż raz na rok. Ustawa nałożyła na gminy obowiązek kontroli przestrzegania tych 

obowiązków. Najpóźniej w 2024r. musi być przeprowadzona kontrola w każdym 

gospodarstwie, które nie jest podłączone do kanalizacji. Na początek zaczyna się od tego żeby 

sporządzić inwentaryzację gospodarstw domowych czy jest szambo czy oczyszczalnia 

przydomowa i jest w tej sprawie po rozmowie z Zakładem Komunalnym. Inkasenci co chodzą 

za wodą zbiorą informacje od gospodarstw. Jak ktoś nie będzie chciał podać informacji 

inkasentowi to zostanie wezwany do urzędu. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Pierzchnica w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest 

za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 7 członków komisji i za było  

7 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Pierzchnica. 

 

Ad 1.d)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

             zmiany uchwały Nr XIV/39/2016 z dnia 13 czerwca 2016r. w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów i przedstawiła 

brzmienie projektu uchwały. Poprosiła Burmistrza o omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że zmiana uchwały wynika ze zmienionej ustawy o 

utrzymania czystości i porządku w gminach i dostosowuje się zapisy do zmienionej ustawy. 

Poprzednio było, że można odpadów remontowo-budowlanych oddać na PSZOK 50 kg. 

Wyłączone zostały z zakresu odpadów komunalnych odpady budowlane i rozbiórkowe a 

zostały one określone jako odpady budowlane i rozbiórkowe z gospodarstw domowych. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr XIV/39/2016 z dnia 13 czerwca 2016r. w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w związku z 

tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii 

o projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 7 członków komisji i za było  

7 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr XIV/39/2016 z dnia 13 czerwca 2016r. w sprawie określenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 
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Ad 1.e)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

             zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu i przedstawiła 

brzmienie projektu uchwały. Poprosiła Burmistrza o omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że na mapce zaznaczono na czerwono odcinek drogi, który 

został w ubiegłym roku wybudowany. Zgodnie z zapisami umowy o dotację, że po 

wybudowaniu drogi zostanie ona zaliczona do kategorii dróg gminnych. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu w związku z tym 

przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o 

projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 7 członków komisji i za było  

7 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu. 

 

Ad 1.f)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie  

             określenia przystanków oraz zasad korzystania przez przewoźników z przystanków 

komunikacyjnych zlokalizowanych na terenie Gminy Pierzchnica i przedstawiła brzmienie 

projektu uchwały. Poprosiła Burmistrza o omówienie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że ten projekt uchwały wynika z inicjatywy Urzędu 

Marszałkowskiego, który wystąpił z wnioskiem o zaktualizowanie bazy przystankowej. Jest to 

wykaz przystanków, który jest w Urzędzie Marszałkowskim. W ostatnim czasie przybyły dwa 

nowe przystanki w Straszniowie Gumienickim oraz wynika to z tego, że uległy zmianie numery 

dróg powiatowych i zachodzi konieczność uaktualnienia tej bazy. Nowe jakieś przystanki nie 

są dodawane ani nie są wykreślane te, które były usytuowane. Ponadto Burmistrz 

poinformował, że w załączniku warunki i zasady korzystania przez operatorów i przewoźników 

z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 

Pierzchnica wprowadza się, że korzystanie z przystanków jest nieodpłatne. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

określenia przystanków oraz zasad korzystania przez przewoźników z przystanków 

komunikacyjnych zlokalizowanych na terenie Gminy Pierzchnica w związku z tym 

przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o 

projekcie uchwały. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 7 członków komisji i za było  

7 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

określenia przystanków oraz zasad korzystania przez przewoźników z przystanków 

komunikacyjnych zlokalizowanych na terenie Gminy Pierzchnica.  

  

Ad 2. Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji temat zaopiniowanie sprawozdania  

          z  działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy za 2022r. 

Poinformowała, że członkowie komisji otrzymali sprawozdanie w tej sprawie. Poprosiła 

Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy o przedstawienie 

sprawozdania z działalności za 2022r. 
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Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy Pani Kamila 

Jurek przedstawiła sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Pierzchnicy za rok 2022. Sprawozdanie z działalności ośrodka stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu.  

Poinformowała, że sprawozdanie z działalności ośrodka pomocy społecznej za 2022r. zawiera 

również sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w roku 2022, sprawozdanie z realizacji 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny w roku 2022 i informację z realizacji Gminnego 

Programu dla rodzin wielodzietnych  Karta Dużej Rodziny za rok 2022. Sprawozdanie 

szczegółowo przedstawia wszystkie wydatki jakie były w roku 2022. Ubiegły rok był dla 

ośrodka pomocy społecznej rokiem specyficznym, bo nałożone zostało sporo dodatkowych 

zadań. Wojna w Ukrainie spowodowała, że trzeba było objąć pomocą obywateli Ukrainy. 

Zlecone były dodatkowe zadania z administracji rządowej. Wypłacano dodatek osłonowy 

węglowy, dodatek dla gospodarstw domowych. Stan zatrudnienia nie uległ zmianie cały czas 

jest taki sam. Realizacja dodatkowych zadań nie spowodowała zwiększenia zatrudnienia. 

 Burmistrz poinformował, że wpływ wniosków o wypłatę dodatków węglowych był 

ogromny i ośrodek pomocy społecznej sprostał temu zadaniu. Było duże natężenie wniosków i 

sporo przy tym emocji i ośrodek sprostał wyzwaniu. 

 Po wysłuchaniu sprawozdania członkowie komisji nie formułowali wniosków i nie 

wnosili uwag do działalności ośrodka pomocy społecznej. 

Przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej 

oceny o działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pierzchnicy za 2022r. 

Na 7-osobowy skład komisji w głosowaniu wzięło udział 6 członków komisji i za było  

6 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną ocenę o działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Pierzchnicy za 2022r. 

 

Ad 3.Sprawy różne. 

 Radny Stanisław Baran podniósł sprawę związana ze zbieraniem podpisów poparcia 

osoby kandydującej w wyborach. Na listach poparcia trzeba podać numer pesel osoby, która 

udziela poparcia. Ludzie nie chcą podawać numerów pesel. Mówią, że podpiszą ale numeru 

pesel nie podadzą. Takie poparcie bez numeru pesel jest nieważne. Sugerował żeby może 

zaprosić Posła żeby w tej sprawie coś ruszyli. 

 Burmistrz powiedział, że musi być podany numer pesel, bo tak stanowi Kodeks 

wyborczy i na podstawie numeru pesel następuje weryfikacja list poparcia. 

 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia przewodnicząca komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

S.Kielesiński                                                                    

                 Przewodnicząca komisji 

 

                                                                                                            Renata Błaszczyk  


